
Protokół Nr X/25
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 16 stycznia 2025r.

X Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Mateusz Szweda – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 16 stycznia 2025 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:25 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Płyta CD z nagraniem z Sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr X/99-105/25.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 21 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radną Urszulę Zienc oraz Radną Sonię 
Gazda. Na Przewodniczącego Komisji zaproponował Radną Sonię Gazda.

.

G  łosowano w sprawie:  
powołania Komisji Uchwał i Wniosków.

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc



2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodniczący Komisji Budżetu p.Grzegorz Kaczmarczyk zgłosił wniosek o uzupełnienie 
porządku obrad o dodatkowy projekt uchwały, który został pozytywnie zaopiniowany przez  
Komisję Budżetu na posiedzeniu w dniu 14 stycznia 2025r.

Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Miasta Orzesze na lata 2025-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący poinformował, że Sesja będzie odbywała
się zgodnie z rozesłanym porządkiem obrad uwzględniającym przegłosowaną poprawkę.

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z IX Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Na wstępie Przewodniczący Rady przekazał informację, że osoby spoza Rady biorące udział 
w posiedzeniu mogą zabierać głos tylko w tym punkcie. Poinformował, że  obrady są 
transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie z 
obrad stanowi informację publiczną i będzie powszechnie dostępne. Wyjaśnił, że osoba 
korzystająca z uprawnienia czynnego udziału w Sesji nie może skutecznie domagać się 
ograniczenia rejestracji przebiegu obrad na czas zabierania przez nią głosu i ponosi pełną 
odpowiedzialność za wypowiedziane słowa w szczególności naruszające dobra osobiste 
innych. 

Głos zabrał mieszkaniec, który wyraził swoje niezadowolenie w związku z podjęciem przez 
Radę Miejską Orzesze w październiku 2024 roku uchwały w sprawie nadanie nazwy ulicy 
istniejącej a dotychczas nienazwanej - ul.Nikoli Tesli. Zarzucał m.in. brak poinformowania 
mieszkańców o zamiarze dokonania zmiany nazwy. Podniósł sprawę konieczności 
poniesienia przez mieszkańców kosztów związanych z wymianą dokumentów, a przez osoby 
prowadzące działalność gospodarczą jeszcze innych dodatkowych związanych np. ze zmianą 
reklam, pieczątek itp. Mieszkaniec zwrócił się do Rady o zrewidowanie poglądu i wycofanie 
się z błędnej decyzji.



Ze strony Urzędu wyjaśniono, że kompleksowo przystąpiono do uporządkowania numeracji 
posesji przy ul.Gliwickiej, ze względu na bardzo zaburzoną numerację istniejącą niezgodną z 
zasadą nadawania numerów a także przypadkiem numeracji podwójnej. Wyjaśniono, że 
nadanie nazwy Nicoli Tesli nastąpiło dla ulicy bocznej od ul.Gliwickiej, która jest drogą 
wewnętrzną stanowiącą własność gminy i żaden przepis prawa nie obliguje do uzyskania 
zgód właścicieli terenów przyległych do nieruchomości, na której fizycznie zlokalizowana 
jest nazywana droga.

.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że każda decyzja dotycząca czy to porządkowania
numeracji czy też nadania lub zmiany nazwy ulicy budzi wątpliwości i sprzeciwy 
mieszkańców, których to dotyka. Dodał, że sprawę słuszności nadania nazwy ulicy bocznej 
od ul.Gliwickiej rozstrzygnie Sąd.

.

Obecna na posiedzeniu Przewodnicząca Orzeskiej Rady Seniorów poruszyła sprawę związaną
z zamiarem podwyższenia stawki za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych. 
Stwierdziła, że stawki 44zł na miesiąc od osoby nie udźwignie portfel seniorów, jak również 
pozostałych mieszkańców. Dodała, że już obecnie są zaległości w budżecie z tytułu opłaty za 
odpady, a przy znacznie wyższej stawce zaległość ta będzie wzrastała, ponieważ większej 
części mieszkańców nie będzie stać na jej zapłacenie. Zaapelowała do Radnych o to, aby 
stawka 44zł nie została przegłosowana.

.

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Komunalnymi przedstawiła kwoty jakie z budżetu
miasta muszą być dopłacone do gospodarki odpadami przy stawce niższej niż 44zł. Omówiła 
czynniki wpływające na ciągły wzrost tej stawki.

.

Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały 
radnym dostarczone w formie pisemnej. Poruszył tematy dotyczące:

• rozbudowy SP Nr 6 w Orzeszu-Zawiści o dziewięciooddziałowe przedszkole,

• rozbudowy SP Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie,

• termomodernizacji Przedszkola Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie i Przedszkola Nr 7 w 
Orzeszu-Gardawicach,

• budowy drogi  ul.K.K.Baczyńskiego w Orzeszu-Zazdrości,

• remontu ul.Jesionki w Orzeszu-Woszczycach.

Przedstawił, że planowane są comiesięczne spotkania robocze z radnymi powiatowymi z 
terenu Miasta Orzesze. Poinformował o rekordowej ilości oddanej krwi w akcji 
przeprowadzonej w dniu 7 stycznia br. przez Regionalne Centrum Krwiodawstwa i 
Krwiolecznictwa. Przekazał zaproszenie na dzień 25 stycznia br. na inscenizację „Górny 
Śląsk w ogniu”, która odbędzie się z udziałem grup rekonstrukcyjnych oraz efektami 
pirotechnicznymi.  



Radni zadali pytania w temacie:

• ponoszonych kosztów na akcję zima,

• etapu prac związanych z planowanymi przedsięwzięciami dotyczącymi Kolei Dużych 
Prędkości oraz Kolei+,

• ogłoszenia I i II otwartego konkursu ofert na zadanie publiczne Miasta Orzesze,

• różnic pomiędzy planami miejscowymi a planem ogólnym, który ma być opracowany 
w zamian za obowiązujące do 31.12.2025r. studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego, 

• przywrócenia stacjonowania karetki pogotowia na terenie Miasta Orzesze,

• elektronicznej rekrutacji do orzeskich przedszkoli i oddziałów przedszkolnych.

5. Uchwały:
a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2025-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Skarbnik Miasta przedstawiła, że do uchwały musi być wprowadzone zadanie dot. 
zapobiegania bezdomności zwierząt i opieki nad zwierzętami, usuwania zwłok zwierzęcych z 
pasa drogowego dróg gminnych i wewnętrznych ze względu na wpływ faktur w styczniu br.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2025-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc



b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2025 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że proponowane zmiany dotyczą zabezpieczenia dodatkowych 
środków na rzecz Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii na organizację transportu 
zbiorowego celem zwiększenia kursów linii 69 oraz zabezpieczenia środków na rozliczenie 
dotacji na wychowanie przedszkolne – dokonanie zwrotu nadmiernie pobranej dotacji. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2025 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

c) Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Orzesze, na lata 2024-2029 
opracowanego przez Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Tychach 
Spółka Akcyjna
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Pani Mariola Szczekała powiedziała, że do wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych wprowadzono nowe zadania: modernizacja sieci wodociągowej w 
2025r. przy ul.Rozmarynowej, ul.Gołębiej-ul.Lema oraz w 2026r. przy ul.Zacisze. 

                                                                                                                                                
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Orzesze, na lata 2024-2029 
opracowanego przez Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Tychach 
Spółka Akcyjna. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc



d) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia planu 
ogólnego zagospodarowania przestrzennego Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia planu 
ogólnego zagospodarowania przestrzennego Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

e) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Orzeszu w części sołectwa 
Woszczyce
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Orzeszu w części sołectwa 
Woszczyce. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc



f) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 
pod poszerzenie istniejącej drogi gminnej - boczna od ul.Kościuszki
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości pod 
poszerzenie istniejącej drogi gminnej - boczna od ul.Kościuszki. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

g) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty
Przewodniczący poinformował, że sprawa stawki za odbiór i zagospodarowanie odpadów 
komunalnych była analizowana na posiedzeniu Komisji Rozwoju Miasta, na której 
pozytywnie została zaopiniowana stawka w wysokości 44zł. 

Radni opowiadający się za stawką 44zł twierdzili, że odpady wytwarzane są przez 
mieszkańców i stawka powinna być w takiej wysokości, która pokryje w całości koszty ich 
odbioru i zagospodarowania bez dopłaty środków z budżetu miasta. Argumentowali, że jest 
wiele innych zadań wymagających dofinansowania np. placówki oświatowe, jak również 
mieszkańcy mają oczekiwania w zakresie nowych inwestycji, które mogą być realizowane ze 
środków zewnętrznych, jednak zawsze z koniecznością zabezpieczenia wkładu własnego.
.

Radni będący przeciwnikami stawki w wyskości 44zł twierdzili, że w ubiegłych latach 
zawsze było dofinansowanie z budżetu miasta do gospodarki odpadami komunalnymi i 
podwyżka obecnie stawki o 9zł będzie znacznym obciążeniem budżetów rodzinnych, 
szczególnie w przypadkach rodzin wielodzietnych. Podnosili, że dofinansowanie do 
gospodarki odpadami jest sprawiedliwym traktowaniem mieszkańców, ponieważ trafia ono 
do wszystkich bez faworyzowania niektórych grup mieszkańców.
.

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej złożyła wniosek formalny o zakończenie 
dyskusji i przejście do głosowania projektu uchwały.
.

Przewodniczący Rady wobec zgłoszenia wniosku formalnego poinformował o możliwości 
zgłoszenia jednego głosu „za” wnioskiem formalnym i jednego „przeciw”.
.



Radny Lechosław Łukasik opowiedział się „za” wnioskiem formalnym.
.

Przewodniczący przystąpił do przegłosowania wniosku formalnego.

Głosowano w sprawie:
wniosku formalnego o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania projektu uchwały. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (16) Eugeniusz Buchalik, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, 
Anna Szymik, Urszula Zienc
PRZECIW (3) Rajmund Gazda, Daniel Spendel, Mariusz Wojtanowicz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan

Przewodniczący Rady przedstawił protokół z dnia 16 stycznia 2025r. z przeprowadzonych 
konsultacji w celu poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa 
w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektu aktu 
prawa miejscowego w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 
Protokół stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (9) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Krzysztof Giel, Lechosław Łukasik, Michał 
Macioszek, Bogdan Otawa, Daniel Spendel, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz
PRZECIW (12) Eugeniusz Buchalik, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Bożena Jankowiak, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Jan Mach, Adam Ratka, 
Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Urszula Zienc



h) Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Burmistrza
Miasta Orzesze

Sekretarz Miasta poinformowała, że dnia 07.01.2025r. wpłynęła skarga mieszkańców 
ul.Gliwickiej na Burmistrza Miasta Orzesze i w związku z koniecznością przeprowadzenia 
całej procedury jej rozpatrzenia oraz zaplanowaną Sesją na dzień 27.02.2025r. zachodzi 
konieczność przedłużenia terminu jej załatwienia. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta 
Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

6. Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął X Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu.

    

                                                  Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                   mgr inż. Mateusz Szweda

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


